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ACN/DdG LLANÇÀ

■L'Ajuntament de Llançà  ha en-
degat els tràmits per poder
instal·lar càmeres de videovigilàn-
cia al municipi i començarà pels
contenidors de deixalles  per fre-
nar els incívics. Fa unes setmanes
es va emetre un ban en què es re-
cordava que se sancionarà qui no
gestioni correctament les deixa-
lles. També se n’esperen instal·lar
als accessos de la població i en
llocs on pateixen robatoris.

Ahir el consistori va anunciar
que han començat el procés per
instal·lar-ne a les zones de conte-
nidors, un dels punts calents d'ac-
tes incívics.

Se sacionarà aquells que llen-
cin la brossa fora de les zones ha-
bilitades i que no aboquin els en-

vasos, paper o orgànica als conte-
nidors corresponents. Recent-
ment es va emetre el ban que re-
cordava que es  prohibeix abocar
escombraries fora dels conteni-
dors o a la via pública. També
s'alertava que cal llençar el paper,
el vidre, els envasos lleugers i l'or-
gànica als punts habilitats per fer-
ho i recorden que les infraccions
es podran sancionar amb multes
d'entre  i  euros. 

«Llançà net»
La campanya per aturar aquesta
problemàtica va començar l’any
passat. L'Ajuntament, a través de
la Policia Local, va finalitzar el 
de desembre el període informa-
tiu de la campanya «Llançà Net»
per sensibilitzar i conscienciar so-

bre la importància de col·laborar
a tenir el municipi net i endreçat.
A partir de llavors va decidir impo-
sar sancions. 

El nou pas  serà instal·lar les cà-
meres de videovigilància que hau-
ran de servir per dissuadir els in-
cívics d’actuar incorrectament. 

Implantació progressiva
L'alcalde de Llançà, Francesc
Guisset (PSC), ha explicat respec-
te a la videovigilància que la vo-
luntat és fer una implantació pro-
gressiva dels aparells i que en els
propers mesos es decidiran els
«punts calents» on s’han
d’instal·lar.

És en aquest context que l’Ajun-
tament de Llançà vol implemen-
tar-ho, per exemple, a les entrades

a la població però també en urba-
nitzacions on s'han produït roba-
toris darrerament a banda de di-
verses zones de contenidors.  

Francesc Guisset assegura que
l'objectiu és tenir un «municipi se-
gur» i que, per això, han iniciat el
procés per aconseguir els permi-
sos. De moment, no s'ha definit
quantes se'n posaran ni en quins
punts perquè la voluntat és con-
sensuar-ho amb la Policia Local i
la ciutadania. 

L'alcalde diu però que els apa-
rells també podran facilitar altres
tasques «assistencials» com aju-
dar a localitzar persones grans que
s'hagin perdut. Hi ha diverses po-
blacions com Figueres, la Jonque-
ra o Platja d’Aro que disposen de
càmeres.

Llançà posarà
videovigilància 
a les zones de
contenidors per
frenar l’incivisme
Se sancionarà aquells que llencin la brossa
fora dels llocs habilitats i que no aboquin els
envasos on pertoqui  Es col·locaran càmeres
en altres punts per evitar robatoris Un agent de la Policia Local, durant la campanya informativa a finals d’any.  AJUNTAMENT DE LLANÇÀ

Un ban recorda
als veïns 
que les sancions
per abocar
incorrectament
les deixalles
poden ser d’entre
100 i 400 euros

DdG  BORRASSÀ

■ El campanar de l'església Sant
Andreu de Borrassà, el Pení de
Roses i l’abocador comarcal de
Pedret i Marzà són els tres punts
de la comarca on el Departament
d’Interior de la Generalitat dispo-
sa de tres càmeres de videovigi-
lància per controlar els incendis.
Funcionen les  hores del dia i
controlades des de la sala de con-
trol de Bombers de Girona. Té una
visió  graus que permet una
gran vista d’ocell sobre la plana de
l’Empordà. 

La darrera càmera es va
instal·lar divendres passat al cam-
panar de l'església Sant Andreu de
Borrassà. És de les mateixes carac-
terístiques de les altres dues, que
es troben a la base militar del Pení

a Roses i en un punt de  l'abocador
comarcal – Centre de Tractament
de Residus de l'Alt Empordà, ubi-
cat a Pedret i Marzà.

Les tres càmeres detecten les
columnes de fum i transmeten  les
imatges per wifi, en temps real, al
centre de control dels bombers on
està connectada.

Les imatges captades perme-
ten als responsables del cos de

Bombers comprovar l'envergadu-
ra dels avisos que rep el telèfon
d'emergències, , per determi-
nar quins efectius destinen per fer
front a la situació detectada. Així
mateix, permet als responsables
de l'operatiu d'extinció de l'incen-
di seguir l'evolució dels treballs.

L'instal·lador responsable del
sistema, Jaume Egea, ha explicat
que «la càmera també es pot fer

servir en altres casos d'emergèn-
cies i comenta que, d'alguna ma-
nera, el campanar d'aquest tem-
ple ha retornat als seus orígens
quan, antigament i en cas de focs,
entre altres situacions, s'avisava
amb tocs de campana a la pobla-
ció».

El Consell Comarcal de l'Alt
Empordà ha assumit el cost de la
càmera de Borrassà i la seva ins-
tal·lació; el Bisbat de Girona i la
parròquia han cedit l'espai;
l'Ajuntament de Borrassà s'ha fet
càrrec de la connexió a Internet; i
el Departament d'Interior de la
Generalitat a través del cos de
Bombers controla el sistema.

A banda de l’Alt Empordà, n’hi
ha de situades a altres punts del
territori  per detectar les colunes
de fum. Per exemple, n’hi ha  a
Sant Grau en terme de Sant Gre-
gori, a la muntanya dels Àngels, a
les Gavarres i també les mateixes
Associacions de Defensa Forestal
(Adf) en tenen de dispersades per
tota la demarcació. 

Càmeres al Pení, a l’abocador comarcal i al
campanar de Borrassà controlen els incendis
Els aparells funcionen les 24
hores i estan connectades a la
sala de control de Bombers
de la Generalitat

El campanar de Borrassà, amb la nova càmera. AJUNTAMENT DE BORRASSÀ

AJUNTAMENT DE FIGUERES

Les millores, en marxa. 

DdG FIGUERES

■L’Ajuntament de Figueres va co-
mençar el  de juliol les obres del
pla de millora de l’itinerari de via-
nants del camí Vell del barri de Vi-
latenim fins a l’encreuament amb
la rotonda situada al carrer Arqui-
tecte Ricard Giralt.

Aquesta adequació té un pres-
supost d’adjudicació de .  i
un termini d’execució previst de
cinc setmanes. Les millores redui-
ran el temps de recorreugt per als
vianants per creuar fins al camí de
Palol. Fins ara havien de vorejar la
rotonda situada al carrer arquitec-
te Ricard Giralt. 

Comencen les
millores de la ruta
de vianants del camí
Vell de Vilatenim
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Una economia en suspens

L’
economia mundial continua ines-
table. Des de la crisi financera del 
2008, el creixement és molt dèbil 
i va molt lligat a les polítiques 
monetàries excepcionals protago-

nitzades per la Reserva Federal (Fed) i pel 
Banc Central Europeu (BCE). La política no 
ajuda a crear les condicions perquè l’eco-
nomia trobi la manera de resoldre els 
grans reptes del moment, que van des de 
l’excés de deute circulant, la insolvència o 
el baix rendiment dels dipòsits bancaris 
fins a la fiscalitat de les grans empreses tec-
nològiques, l’enfonsament de les classes 
mitjanes pels salaris baixos, les dificultats 
a mantenir els serveis públics o la immi-
nent robotització. Per si aquestes incerte-
ses no fossin poques, l’esbojarrada guerra 
comercial que Donald Trump ha obert 
amb la Xina o la sortida brusca de la Unió 
Europea que ha anunciat Boris Johnson 
continuen provocant continus sobresalts i 

creant la sensació que en qualsevol mo-
ment el feble creixement es pot trastocar 
en una desacceleració abrupta que ens por-
ti a una nova recessió a escala global. 

Ahir vam viure dos episodis d’aquesta 
índole. La Fed va abaixar finalment els ti-
pus d’interès i va posar fi a 11 anys d’orto-
dòxia monetària. Ho va fer després de re-
bre la pressió insòlita del mateix Trump, 
que busca com sigui mantenir la competi-
tivitat de les seves exportacions i protegir 
el mercat interior amb un dòlar baix. Fa 
pocs dies, l’encara president del BCE, Ma-
rio Draghi, va anunciar que pensava con-
tinuar amb els tipus d’interès baixos, 

preocupat per la baixa inflació de la zona 
euro, un tema que s’ha convertit en un fre 
al creixement econòmic. Tot indica que el 
que és excepcional, tipus d’interès 
pròxims a zero, es convertirà en la nova 
ortodòxia monetària. 

D’altra banda, l’economia espanyola 
s’ha ressentit per primera vegada en els 
últims mesos de la inestabilitat política, 
no en termes interanuals, però sí respecte 
al trimestre anterior, i ha perdut dues dè-
cimes. Les exportacions no han compen-
sat la falta d’inversió empresarial, mentre 
que el consum aguanta però els salaris 
baixos no permeten grans alegries. La da-
da no és alarmant, però sí que ha de ser un 
toc d’atenció als polítics, despreocupats 
de la política monetària pel paraigua eu-
ropeu, però que saben perfectament que 
si encara estiguéssim amb la pesseta, 
aquests mesos de Govern en funcions es 
pagarien molt cars.

El creixement  va molt lligat  
a les polítiques monetàries 
excepcionals protagonitzades 
per la Reserva Federal i el BCE

Vagues a l’estiu

L
a vaga del personal de terra d’Ibe-
ria, el cap de setmana del 27 i 28 
de juliol, va ser el preàmbul (més 
d’un centenar de vols cancel·lats) 
d’un agost que, per desgràcia, 

s’entreveu molt complicat. Ahir, l’aturada 
es va concentrar a Renfe, amb més de 170 
trens de passatgers cancel·lats i la conse-
güent afectació per als usuaris just en un 
dia clau de les vacances. Els serveis mí-
nims van esmorteir els efectes de la vaga 
en l’inici de l’operació sortida. Estan pre-

vistes altres aturades també en dies deci-
sius, el 14 i el 30 d’agost, i l’1 de setembre. 
Per si fos poc, el personal del Prat també 
amenaça amb noves mobilitzacions, que 
podrien coincidir amb la vaga indefinida, a 
partir del 9 d’agost, dels vigilants de segure-
tat de l’aeroport, treballadors de Trablisa, 
la nova concessionària d’Aena, com ho va 
ser Eulen l’estiu del 2017, d’infaust record. 
Es combinen en aquests casos reivindicaci-
ons econòmiques i socials i, en el cas de l’ae-
roport del Prat, amb greuges comparatius 

amb el de Barajas. El dret a la vaga és un fo-
nament de l’Estat de dret i es duu a terme 
en els períodes que més poden afectar la 
part empresarial. Però en aquests casos, qui 
surt perjudicat és el ciutadà, que observa 
impotent com es repeteixen aquests episo-
dis estiu rere estiu. I la imatge de Barcelona, 
que en surt danyada irremeiablement. Res-
pectant la protesta, s’hauria de gestionar 
de tal manera que els danys col·laterals fos-
sin mínims. I que no es converteixin en una 
tradició lamentable.

Mohammed 
bin Rashid 
al-Maktoum  
Emir de Dubai

EEEE 
La sisena dona de l’emir de Du-
bai ha demanat protecció a la 
justícia britànica després de fu-
gir amb els seus dos fills a Lon-
dres, on viu reclosa en una man-
sió per por. El cas ha tornat a 
treure a la llum els mètodes de 
repressió del príncep.  3Pàg. 11

Miguel Ángel 
Aguilar 
Fiscal del servei 
de delictes d’odi 

EEEE 
El coordinador del servei de de-
lictes d’odi de la Fiscalia de Bar-
celona planteja augmentar les 
penes dels atacs pel simple fet 
d’haver nascut en una determi-
nada comunitat o per utilitzar 
una llengua oficial.  3Pàg. 22

Ronaldinho 
 
 
Exfutbolista 

EEEE 
L’exjugador brasiler ha vist els 
seus béns embargats per no pa-
gar una multa de 2,6 milions 
per un delicte mediambiental. 
Ha demanat ajuda al president 
ultra, Jair Bolsonaro, a qui va re-
colzar en campanya. 3 Pàg. 38

Eduard 
Palomares
 
Periodista 

EEEE
No tanquem a l’agost, una obra 
que trenca els clixés de la no-
vel·la negra i que retrata la Bar-
celona actual, amb els proble-
mes del lloguer i la precarietat, 
és el debut literari del periodista 
d’EL PERIÓDICO. 3 Pàg. 45

 
Rozalén 
 
Cantautora 

EEEE 
L’artista ha aconseguit conju-
gar l’èxit amb les lletres com-
promeses de les seves can-
çons. Avui actua al Festival de 
Cap Roig, demà al de Cam-
brils i dissabte, al Sons del 
Món, de Roses. 3 Pàg. 46
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«Si digués el que penso, 
ja m’haurien cremat»

NATÀLIA QUERALT 
BARCELONA

La carrera de María de los Ánge-
les Rozalén (Albacete, 1986) és 
un cas atípic. Va passar de for-
mar part del circuit de cantau-
tors alternatius a firmar amb 
Sony i segellar així la seva entra-
da a l’star-system musical espa-
nyol. Des d’aleshores, ha publi-
cat tres àlbums sense renunciar 
a les lletres compromeses. L’úl-
tim, Cuando el río suena… (2017), 
en què relata episodis de la seva 
història familiar, que resulta ser 
una cosa compartida per moltes 
famílies. Avui actua al Festival 
de Cap Roig, demà al Festival de 
Cambrils i dissabte tancarà el 
Festival Sons del Mon, a Roses. 

— Cuando el río suena... és el seu 
àlbum més reflexiu. ¿Li va costar 
compondre aquestes cançons? 
— Aquest àlbum és superíntim 
perquè hi canto la història dels 
meus pares, la de la meva àvia... 
¿I què hi ha que sigui més perso-
nal que això? Compondre aques-
tes cançons ha sigut un acte de 
valentia per a mi. Però, abans de 
fer-ho, he hagut de convèncer la 
meva família, perquè hi parlo de 
temes tabús, com la memòria 
històrica, el celibat a l’Església o 
la fundació d’ETA. 

— ¿Què la inspira al compondre? 
— L’amor i el desamor inspiren 
d’allò més, perquè quan tren-
ques amb la teva parella les 

ROZALÉN Cantautora. Actua avui a Cap Roig, demà a Cambrils i dissabte a Roses

s’alegra que una família trobi 
un membre desaparegut, lla-
vors crec que el problema el té 
aquesta persona. De fet, mira la 
que estan armant per voler des -
enterrar un dictador d’un lloc 
on no hauria d’estar. Més lògic, 
impossible. 

— A la La puerta violeta relata un 
cas de violència masclista i defen-
sa la importància del feminisme. 
— Hem fet molts passos enda-
vant, però també hi ha casos en 
què anem al darrere, com amb 
les lletres de les cançons en què 
a les dones ens tracten com a 
objectes sexuals o en la publici-
tat. Per mi el feminisme és l’úni-
ca revolució d’amor de la 
història. La nostra generació 
està canviant les coses. Jo ho 
veig amb els meus pares. Ara ell 
col·labora molt més en les tas-
ques de casa. Però ens queda 
tant per fer... 

— ¿Es pot cantar sobre qualse-
vol tema per dur que sigui? 
— Crec que tinc una cosa que al-
tres grups no tenen: el respecte. 
Moltes vegades les formes et 
treuen la raó. Dono mil voltes a 
les lletres perquè no hi hagi fra-
ses que puguin molestar. Per 
exemple, quan canto El hijo de la 
abuela, en què parlo sobre el nai-
xement d’ETA [la seva àvia va 
acollir Miguel, el fundador 
ideològic de la banda, que en els 
seus inicis no utilitzava la 
violència], ho faig amb respecte. 
A mi m’han arribat a dir proetar -
ra, però jo no faig apologia del 
terrorisme. De vegades crec que 
si realment digués el que penso, 
ja m’haurien cremat. 

— ¿No li feia vertigen treure un 
treball tan ideològic? 

cançons et surten com xurros. 
Però jo vinc de la psicologia so-
cial i estic atenta al que passa al 
meu voltant. A mi m’inspiren 
milions de coses. De fet, soc hi-
persensible i sento un gran 
compromís social. A mi això de 
menjar mentre mires el teleno-
tícies em sembla cínic. 

— Molts artistes defugen les his-
tòries personals en els seus tre-
balls. No és el seu cas. ¿Per què? 
— Jo respecto el treball de to-
thom, però a mi és el que em 
surt. També he fet cançons en 
què he recorregut a la imagina-
ció, com Berlín o Comiéndote a besos, 
que parla sobre el VIH. Però és 
cert que quan un explica les se-
ves coses... Quan canto la història 
dels meus pares o de la meva 
àvia, sento moltíssimes coses, no 
hi ha mentida en el que dic.  

— En la seva cançó Justo parla 
dels desapareguts de la guerra 
civil i la memòria històrica. La 
lletra diu: «Si no curas la herida 
duele, supura, no guarda paz». 

33 L’artista 
manxega porta 
aquests dies a 
Catalunya el 
seu cançoner 
de crítica social.

M
IR

E
IA

 R
E

Y
N

A
L

— La por que tenia al principi 
era normal, aquest treball és 
tan arriscat que et pots clavar 
una bona hòstia. Però amb 
aquest disc és quan més hem 
augmentat de públic. Ara tinc 
molt més clar que he de defen-
sar les meves idees. Crec que 
l’honestedat està de moda i ser 
natural ven. En el meu cas no hi 
ha trampa. H 

NO ÉS BRADLEY

Lady Gaga, 
enxampada 
amb un  
nou nòvio
Els rumors sobre la suposada re-
lació de Lady Gaga i Bradley 
Cooper, després de la ruptura 
de tots dos amb les seves respec-
tives parelles, són incessants. 
Que si ja viuen junts sota el ma-
teix sostre, que si la cantant està 
embarassada de l’actor... No 
obstant, la revista nord-ameri-
cana People va publicar ahir una 
notícia que desmentiria l’idil·li 
entre els protagonistes de la 
pel·lícula Ha nacido una estrella. 

La publicació afirma que la 
intèrpret de Poker face té nou 
nòvio, i no seria precisament 
l’exparella d’Irina Shayk. Se-
gons la revista, es tractaria 
d’un enginyer de so anomenat 
Dan Horton, a qui Lady Gaga 
apareix fent petons en unes fo-
tografies que publica People. 
De fet, Horton, de 37 anys, ha 

treballat com a enginyer de so 
per a l’estrella del pop, de 33 
anys. Les imatges corresponen 
a un dinar que Lady Gaga i 
Horton van compartir en un 
restaurant de Studio City, un 
barri situat a la part nord-oest 
de Los Angeles. 

Diverses persones que eren a 
l’establiment van assegurar a 
la revista que l’artista i Horton 
es van comportar de manera 
afectuosa i com si fossin «més 
que amics». A falta de la confir-
mació oficial, Horton seria la 
primera relació que manté 
Lady Gaga des que va anul·lar 
el febrer passat el seu compro-
mís amb l’agent de talents 
Christian Carino, amb qui esta-
va des del 2017. H 

«L’amor i el 
desamor inspiren 
d’allò més; quan 
trenques et 
surten cançons 
com xurros»

Els paparazzis 

cacen l’artista  

fent-se petons 

amb un jove 

enginyer de so

— Quan vaig començar a escriu-
re-la, encara no havíem trobat 
la fossa del meu besoncle Justo. 
Tenia ganes de cantar el que la 
meva àvia m’havia explicat des 
de petita i el calvari que va supo-
sar per a ella. En la meva família 
hi va haver gent que va desa-
parèixer, i jo tinc l’obligació 
d’explicar-ho i defensar-ho. 

— ¿Li ha suposat rebre crítiques? 
— Quan algú em critica per 
això, ja ric. Si hi ha algú que no 

CUJEDA
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Reimplanten al fons marí les
150 colònies de corall vermell
extretes il·legalment al cap de
Creus
ACN Roses.-Un equip multidisciplinar ha reimplantat al fons marí les 150
colònies de corall vermell que el 17 de juliol passat van ser comissades arran
d’una actuació contra el furtivisme […]

AGÈNCIES | 31/07/2019

ACN Roses.-Un equip multidisciplinar ha reimplantat al fons marí les 150 colònies de
corall vermell que el 17 de juliol passat van ser comissades arran d’una actuació contra el
furtivisme al cap de Creus. La reimplantació del corall és una tècnica que consisteix a
mantenir viu el corall comissat dins d’uns aquaris per després cercar una zona idònia per
reimplantar-lo mitjançant una massilla amb què s’uneix la base del corall amb la roca. S’ha
fet dins al Parc Natural del Mongrí, Illes Medes i Baix Ter per part de membres de l’equip
subaquàtic del grup de suport matí dels Agents Rurals, juntament amb biòlegs de
l’Instituc de Ciències dle Mar (ICM-CSIC) i de la Universitat de Barcelona i amb el suport
dels patrons del parc.

L’objectiu de la reimplantació és aconseguir la regeneració del corall sostret amb una
metodologia que s’ajusta al protocol definit per la Direcció General de Pesca i Afers
Marítims del Departament d’Agricultura, Ramaderia, Pesca i Alimentació (DARP).Les 150
colònies de corall vermell es van poder recuperar el 17 de juliol arran d’una actuació
contra el furtivisme al cap de Creus. Una operació liderada pel Direcció General de Pesca i
coordinada amb els Mossos d’Esquadra els Agents Rurals. Concretament, es van
comissar tres sacs de corall extret il·legalment a la zona per un grup de corallers furtius.
L’actuació de vigilància i inspecció va tenir lloc al Parc Natural de Cap de Creus, espai amb
un Pla especial de protecció del medi natural i del paisatge com a instrument per a la
delimitació definitiva dels espais inclosos en el Pla d’espais d’interès natural (PEIN).
Aquest espai ha estat declarat zona especialment protegida d’importància per a la
Mediterrània (ZEPIM). Per a l’èxit de l’actuació, va caldre la coordinació d’un dispositiu
format per inspectors de la Direcció General de Pesca i Afers Marítims a la demarcació de
Girona, els Agents Rurals i els Mossos d’Esquadra.Alguns dels denunciats tenien llicència
per treballar a les zones que no estan incloses a la moratòria de pesca de corall vermell
aprovada per la Generalitat. L’operatiu va consistir en diversos dies de control i vigilància
de la zona, protegida i on no es podia agafar l’espècie, amb efectius tant terrestres, com
aquàtics i aeris. Als infractors, els van interceptar en una cala on havien aparcat els seus
vehicles, tres d’ells duien equips d’immersió però no duien cap captura. Tot i això, els
investigadors sospitaven que podien haver amagat el corall.Finalment, a última hora de la
tarda van trobar tres sacs que els furtius havien amagat a uns cinc metres de fondària i
que contenien unes 150 colònies de corall, amb un pes tota d’1,86 quilos.
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L'Ajuntament de Roses posa a punt
les escoles per al proper curs
El pressupost de les obres ascendeix a un total de 66.000 euros

EMPORDA.INFO  31.07.2019 | 09:40

Aprofitant l'aturada escolar de les vacances
d'estiu, l'Ajuntament de Roses està realitzant
diverses actuacions de millora i manteniment a les
escoles públiques del municipi. Enguany, el centre
que tindrà una major inversió serà l'escola Narcís
Monturiol, on s'estan renovant pati, paviment i
lavabos, amb un pressupost total de 66.000 €.

Un any més, l'Àrea d'Ensenyament de l'Ajuntament
de Roses aprofita els períodes vacacionals
d'escoles i llars d'infants de la població per a la
posada a punt de les seves instal·lacions de cares
a l'inici del nou curs escolar.

Les inversions més important es realitzen aquest any a l'escola Narcís Monturiol. D'una banda, amb el
treballs d'arranjament del pati, que consisteixen en la millora del sistema de recollida d'aigües pluvials
per evitar basses i acumulació d'aigua i amb la substitució de l'anterior paviment de sauló per un
paviment de ciment igual al de les pistes esportives del recinte. A l'interior del centre, es renoven
totalment els lavabos de la planta baixa i s'està polint i abrillantant el terra d'aules i espais comuns.

A la resta de centres escolars es realitzen també diverses tasques d'arranjament, consistents sobretot
en treballs de pintura i de manteniment general per resoldre els desperfectes que l'ús continuat de les
instal·lacions durant el curs poden ocasionar.

Més informació

Comencen les obres de millora de l'itinerari de vianants del Camí Vell de Vilatenim.

L'Ajuntament de Roses obre el concurs per a l'explotació del bar de la SUF.

L'escola Salvador Dalí es prepara per tenir biomassa.
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Avançant cap a una població
totalment adaptada a persones amb
discapacitat
L'alcaldessa de Roses es va reunir amb Multicapacitats per a analitzar les possibles
millores al municipi

SÒNIA DUÑACH  29.07.2019 | 19:44

La setmana passada, l'alcaldessa Montse Mindan
es va reunir per primera vegada amb l'entitat
Multicapacitats Girona, arran de la petició d'una
veïna del municipi que és sòcia de l'associació.
Roses va rebre la felicitació de l'entitat per
afavorir, a través de les seves iniciatives, el
turisme accessible.

Segons Mindan, Multicapacitats «té un esperit de
col·laboració amb les administracions». La
principal via de treball de l'entitat és la pedagogia.
Mitjançant l'eslògan Posa't al meu lloc, expliquen i
demostren les situacions diàries en què es troben aquest grup de població i, com comenta Mindan,
d'aquesta manera «t'adones de les dificultats urbanístiques dels pobles», punt de partida per a poder
analitzar, planificar i executar accions que facilitin la mobilitat i l'autonomia de persones amb
discapacitat.

Una de les peticions que va formular Multicapacitats va ser la possibilitat de tenir un espai de platja
totalment accessible per a persones amb discapacitat, sobretot per a invidents i els seus
acompanyants. En aquest sentit, Roses disposa d'una línia de vida a l'Almadrava, on persones amb
problemes de mobilitat o de visió, poden accedir amb seguretat a dins l'aigua. Però també té passeres
de formigó, que són més estables que les de fusta, passeres de tela, per arribar a vora el mar, i cadires
amfíbies, perquè tothom pugui gaudir d'un bany a les platges de Roses.

Durant la reunió, l'alcaldessa va explicar a l'entitat el projecte Saltem les barreres, que ha dut a terme
l'Ajuntament, en el qual s'ha destinat pressupost per arranjar carrers i voreres per fer-los accessibles a
la gent amb minusvalideses, i altres equipaments públics, com la piscina, disposen d'elements
d'adaptació per a persones amb discapacitat.

Però encara queden molts aspectes pendents i l'alcaldessa es mostra disposada a avançar molt més
deixant-se assessorar per l'entitat «per fer de Roses una vila completament accessible». Ara per ara,
Mindan reconeix que «cal adequar el Passeig amb ratlles específiques en els rajols», mesura que dona
seguretat i autonomia a persones amb discapacitat. De fet, des de l'entitat, manifesten que «la societat
diu que nosaltres ens hem d'integrar, però ja ho estem. El que demanem és que se'ns faciliti la vida, i
que puguem ser autònoms». Facilitats com podar bé les tanques vegetals que limiten amb l'espai
públic. Si aquestes no estan ben tallades, qui tingui manca de visió pot patir rascades amb les
branques. L'alcaldessa es va adonar així de «detalls que, si hi veus, no te n'adones. Per això, en aquest
cas, l'Ajuntament ha d'instar els propietaris a tenir-ho ben tallat».

Roses, doncs, es prepara per ser una població totalment adaptada «hem encarregat un segon estudi de
mobilitat per a fer Roses totalment accessible, i tenir tots els carrers adaptats». Mindan senyala que
de cara al pressupost de 2020 «cal destinar esforços a implementar elements, com els semàfors
sonors, que facilitin l'accessibilitat tant per als veïns i veïnes com als turistes que visitin la població».

Més informació

Les visites guiades gratuïtes de Llançà s'amplien a vuit setmanals.

La IAEDEN detecta un centenar d'atropellaments d'animals en sis mesos.

L'Ajuntament de Roses obre el concurs per a l'explotació del bar de la SUF.
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L'alcaldessa de Roses es va reunir amb Multicapacitats per a analitzar les possibles
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La setmana passada, l'alcaldessa Montse Mindan
es va reunir per primera vegada amb l'entitat
Multicapacitats Girona, arran de la petició d'una
veïna del municipi que és sòcia de l'associació.
Roses va rebre la felicitació de l'entitat per
afavorir, a través de les seves iniciatives, el
turisme accessible.

Segons Mindan, Multicapacitats «té un esperit de
col·laboració amb les administracions». La
principal via de treball de l'entitat és la pedagogia.
Mitjançant l'eslògan Posa't al meu lloc, expliquen i
demostren les situacions diàries en què es troben aquest grup de població i, com comenta Mindan,
d'aquesta manera «t'adones de les dificultats urbanístiques dels pobles», punt de partida per a poder
analitzar, planificar i executar accions que facilitin la mobilitat i l'autonomia de persones amb
discapacitat.

Una de les peticions que va formular Multicapacitats va ser la possibilitat de tenir un espai de platja
totalment accessible per a persones amb discapacitat, sobretot per a invidents i els seus
acompanyants. En aquest sentit, Roses disposa d'una línia de vida a l'Almadrava, on persones amb
problemes de mobilitat o de visió, poden accedir amb seguretat a dins l'aigua. Però també té passeres
de formigó, que són més estables que les de fusta, passeres de tela, per arribar a vora el mar, i cadires
amfíbies, perquè tothom pugui gaudir d'un bany a les platges de Roses.

Durant la reunió, l'alcaldessa va explicar a l'entitat el projecte Saltem les barreres, que ha dut a terme
l'Ajuntament, en el qual s'ha destinat pressupost per arranjar carrers i voreres per fer-los accessibles a
la gent amb minusvalideses, i altres equipaments públics, com la piscina, disposen d'elements
d'adaptació per a persones amb discapacitat.

Però encara queden molts aspectes pendents i l'alcaldessa es mostra disposada a avançar molt més
deixant-se assessorar per l'entitat «per fer de Roses una vila completament accessible». Ara per ara,
Mindan reconeix que «cal adequar el Passeig amb ratlles específiques en els rajols», mesura que dona
seguretat i autonomia a persones amb discapacitat. De fet, des de l'entitat, manifesten que «la societat
diu que nosaltres ens hem d'integrar, però ja ho estem. El que demanem és que se'ns faciliti la vida, i
que puguem ser autònoms». Facilitats com podar bé les tanques vegetals que limiten amb l'espai
públic. Si aquestes no estan ben tallades, qui tingui manca de visió pot patir rascades amb les
branques. L'alcaldessa es va adonar així de «detalls que, si hi veus, no te n'adones. Per això, en aquest
cas, l'Ajuntament ha d'instar els propietaris a tenir-ho ben tallat».

Roses, doncs, es prepara per ser una població totalment adaptada «hem encarregat un segon estudi de
mobilitat per a fer Roses totalment accessible, i tenir tots els carrers adaptats». Mindan senyala que
de cara al pressupost de 2020 «cal destinar esforços a implementar elements, com els semàfors
sonors, que facilitin l'accessibilitat tant per als veïns i veïnes com als turistes que visitin la població».

Més informació

Les visites guiades gratuïtes de Llançà s'amplien a vuit setmanals.

La IAEDEN detecta un centenar d'atropellaments d'animals en sis mesos.

L'Ajuntament de Roses obre el concurs per a l'explotació del bar de la SUF.
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L'Ajuntament de Roses posa a punt
les escoles per al proper curs
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Les inversions més important es realitzen aquest any a l'escola Narcís
Monturiol
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Aprofitant l'aturada escolar de les vacances d'estiu, l'Ajuntament de Roses està

realitzant diverses actuacions de millora i manteniment a les escoles públiques del

municipi. Enguany, el centre que tindrà una major inversió serà l'escola Narcís

Monturiol, on s'estan renovant pati, paviment i lavabos, amb un pressupost total de

66.000 €.

Un any més, l'Àrea d'Ensenyament de l'Ajuntament de Roses aprofita els períodes

vacacionals d'escoles i llars d'infants de la població per a la posada a punt de les

seves instal·lacions de cares a l'inici del nou curs escolar.

Les inversions més important es realitzen aquest any a l'escola Narcís Monturiol.

D'una banda, amb el treballs d'arranjament del pati, que consisteixen en la millora del

sistema de recollida d'aigües pluvials per evitar basses i acumulació d'aigua i amb la

substitució de l'anterior paviment de sauló per un paviment de ciment igual al de les

pistes esportives del recinte. A l'interior del centre, es renoven totalment els lavabos de

la planta baixa i s'està polint i abrillantant el terra d'aules i espais comuns.

A la resta de centres escolars es realitzen també diverses tasques d'arranjament,

consistents sobretot en treballs de pintura i de manteniment general per resoldre els

desperfectes que l'ús continuat de les instal·lacions durant el curs poden ocasionar.
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L'Ajuntament de Roses posa a punt
les escoles per al proper curs
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Monturiol

Pati escola Narcís Monturiol

Escoltar  Augmentar text

 Disminuir text

+

−

 Whatsapp  Descargar PDF  Imprimir  Enviar la nota a un amic  Comentar

Aprofitant l'aturada escolar de les vacances d'estiu, l'Ajuntament de Roses està

realitzant diverses actuacions de millora i manteniment a les escoles públiques del

municipi. Enguany, el centre que tindrà una major inversió serà l'escola Narcís

Monturiol, on s'estan renovant pati, paviment i lavabos, amb un pressupost total de

66.000 €.

Un any més, l'Àrea d'Ensenyament de l'Ajuntament de Roses aprofita els períodes

vacacionals d'escoles i llars d'infants de la població per a la posada a punt de les

seves instal·lacions de cares a l'inici del nou curs escolar.

Les inversions més important es realitzen aquest any a l'escola Narcís Monturiol.

D'una banda, amb el treballs d'arranjament del pati, que consisteixen en la millora del

sistema de recollida d'aigües pluvials per evitar basses i acumulació d'aigua i amb la

substitució de l'anterior paviment de sauló per un paviment de ciment igual al de les

pistes esportives del recinte. A l'interior del centre, es renoven totalment els lavabos de

la planta baixa i s'està polint i abrillantant el terra d'aules i espais comuns.

A la resta de centres escolars es realitzen també diverses tasques d'arranjament,

consistents sobretot en treballs de pintura i de manteniment general per resoldre els

desperfectes que l'ús continuat de les instal·lacions durant el curs poden ocasionar.
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Reimplanten al fons marí les 150 colònies
de corall vermell extretes il·legalment al
cap de Creus

Pla detall del corall reimplantat al fons marí al cap de Creus el 31 de juliol del 2019. (vertical)

ACN Roses.-Un equip multidisciplinar ha reimplantat al fons marí les 150 colònies de corall

vermell que el 17 de juliol passat van ser comissades arran d'una actuació contra el

furtivisme al cap de Creus. La reimplantació del corall és una tècnica que consisteix a

mantenir viu el corall comissat dins d'uns aquaris per després cercar una zona idònia per

reimplantar-lo mitjançant una massilla amb què s'uneix la base del corall amb la roca. S'ha

fet dins al Parc Natural del Mongrí, Illes Medes i Baix Ter per part de membres de l'equip

subaquàtic del grup de suport matí dels Agents Rurals, juntament amb biòlegs de l'Instituc de

Ciències dle Mar (ICM-CSIC) i de la Universitat de Barcelona i amb el suport dels patrons del

parc.

L'objectiu de la reimplantació és aconseguir la regeneració del corall sostret amb una

metodologia que s'ajusta al protocol definit per la Direcció General de Pesca i Afers Marítims

del Departament d'Agricultura, Ramaderia, Pesca i Alimentació (DARP).Les 150 colònies de

corall vermell es van poder recuperar el 17 de juliol arran d'una actuació contra el furtivisme

al cap de Creus. Una operació liderada pel Direcció General de Pesca i coordinada amb els

Mossos d'Esquadra els Agents Rurals. Concretament, es van comissar tres sacs de corall

extret il·legalment a la zona per un grup de corallers furtius. L'actuació de vigilància i

inspecció va tenir lloc al Parc Natural de Cap de Creus, espai amb un Pla especial de

protecció del medi natural i del paisatge com a instrument per a la delimitació definitiva dels

espais inclosos en el Pla d'espais d'interès natural (PEIN). Aquest espai ha estat declarat

zona especialment protegida d'importància per a la Mediterrània (ZEPIM). Per a l'èxit de

l'actuació, va caldre la coordinació d'un dispositiu format per inspectors de la Direcció

General de Pesca i Afers Marítims a la demarcació de Girona, els Agents Rurals i els Mossos

d'Esquadra.Alguns dels denunciats tenien llicència per treballar a les zones que no estan

incloses a la moratòria de pesca de corall vermell aprovada per la Generalitat. L'operatiu va

consistir en diversos dies de control i vigilància de la zona, protegida i on no es podia agafar

l'espècie, amb efectius tant terrestres, com aquàtics i aeris. Als infractors, els van interceptar

en una cala on havien aparcat els seus vehicles, tres d'ells duien equips d'immersió però no

duien cap captura. Tot i això, els investigadors sospitaven que podien haver amagat el

corall.Finalment, a última hora de la tarda van trobar tres sacs que els furtius havien amagat

a uns cinc metres de fondària i que contenien unes 150 colònies de corall, amb un pes tota

d'1,86 quilos.
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L'Escola Narcís Monturiol en ple procés de renovació i millora general de les seves instal·lacions

Temps de vacances, temps de millora de
les escoles de Roses
 31/07/2019

L’Ajuntament de Roses, aprofitant l’aturada escolar de les vacances d’estiu, està
realitzant diverses actuacions de millora i manteniment a les escoles públiques de
la Vila

Un any més, l’Ajuntament de Roses aprofita els període de les vacances escolars per
portar a terme tasques de manteniment, renovació i millora de les escoles i llars
d’infants de la Vila de cares a posar al dia les instal·lacions que durant 9 mesos
seran utilitzades per milers de joves estudiants i el personal docent.

En concret, enguany, l’escola a la que s’ha destinat una major inversió és la Narcís
Monturiol, ja que “s’està renovant tot el paviment del que és el pati exterior, que
passarà de ser de sorra a un de cimentat, com el que hi ha a la pista de bàsquet, i
una altra part de sauló”, ha afirmat el regidor d’Ensenyament, Marc Danés. 

Una millora de la part exterior del centre educatiu que també contempla la millora
del sistema de recollida d’aigües pluvials per evitar basses i acumulació d’aigua.

D’altra banda, els treballs a l’Escola Narcís Monturiol s’estenen també a la seva part
interior, a on “s’està arranjant els serveis dels lavabos de la planta baixa que de vells
que eren semblaven bruts”, ha assegurat Danés.
Així mateix, s’està portant a terme una feina molt important, segons ha definit el
regidor, “perquè en aquesta escola tenim un problema molt important, que és de
la neteja i per això estem abrillantant tot el terra de l’escola, és a dir, es tracta
d’una neteja a fons per, de cares al curs vinent, solucionar aquest problema i
poder mantenir una neteja tan correcta com la resta d’escoles de Roses”.

Pel que fa a la resta de centres escolars de la Vila es realitzen també diverses
tasques d’arranjament, consistents sobretot en treballs de pintura i de
manteniment general per resoldre els desperfectes que l’ús continuat

Tags: A Roses, Ajuntament de Roses, Alt Empordà, Badia de Roses, Catalunya, Costa Brava, Empordà, Escola
Narcís Monturiol, Girona, Lavabos, neteja, Obres de renovació, Pati exterior, Paviment, Roses, Serveis WC,
Treballs de millora, Vila de Roses
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L'Escola Narcís Monturiol en ple procés de renovació i millora general de les seves instal·lacions

Temps de vacances, temps de millora de
les escoles de Roses
 31/07/2019

L’Ajuntament de Roses, aprofitant l’aturada escolar de les vacances d’estiu, està
realitzant diverses actuacions de millora i manteniment a les escoles públiques de
la Vila

Un any més, l’Ajuntament de Roses aprofita els període de les vacances escolars per
portar a terme tasques de manteniment, renovació i millora de les escoles i llars
d’infants de la Vila de cares a posar al dia les instal·lacions que durant 9 mesos
seran utilitzades per milers de joves estudiants i el personal docent.

En concret, enguany, l’escola a la que s’ha destinat una major inversió és la Narcís
Monturiol, ja que “s’està renovant tot el paviment del que és el pati exterior, que
passarà de ser de sorra a un de cimentat, com el que hi ha a la pista de bàsquet, i
una altra part de sauló”, ha afirmat el regidor d’Ensenyament, Marc Danés. 

Una millora de la part exterior del centre educatiu que també contempla la millora
del sistema de recollida d’aigües pluvials per evitar basses i acumulació d’aigua.

D’altra banda, els treballs a l’Escola Narcís Monturiol s’estenen també a la seva part
interior, a on “s’està arranjant els serveis dels lavabos de la planta baixa que de vells
que eren semblaven bruts”, ha assegurat Danés.
Així mateix, s’està portant a terme una feina molt important, segons ha definit el
regidor, “perquè en aquesta escola tenim un problema molt important, que és de
la neteja i per això estem abrillantant tot el terra de l’escola, és a dir, es tracta
d’una neteja a fons per, de cares al curs vinent, solucionar aquest problema i
poder mantenir una neteja tan correcta com la resta d’escoles de Roses”.

Pel que fa a la resta de centres escolars de la Vila es realitzen també diverses
tasques d’arranjament, consistents sobretot en treballs de pintura i de
manteniment general per resoldre els desperfectes que l’ús continuat
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Rosincs i rosinques donant sang el passat dissabte al Teatre Municipal

Les donacions de sang tornen a baixar a
Roses respecte a les dues jornades
anteriors d’enguany
 31/07/2019

119 donacions de sang es van fer a Roses el passat dissabte a la tercera jornada
organitzada pel Banc de Sang i Teixits

L’Associació de Donants de Sang Girona i el Banc de Sang i Teixits va celebrar el
passat dissabte a Roses una jornada de donació de sang, la tercera d’enguany, que
va tenir lloc al Teatre Municipal i que es va emmarcar dins la campanya de donació
especial a l’estiu davant la necessitat d’arribar a les 35.000 donacions durant els
mesos de juliol i agost per atendre tots els malats i accidentats.

I a Roses es van fer un total de 119 donacions de sang una xifra inferior a la
primera jornada que es va celebrar al mes de gener, i també per sota de la segona,
portada a terme al mes d’abril.

En xifres generals van ser un total de 170 persones les que es van apropar fins al
Teatre per fer la seva aportació, de les quals 15 no van poder donar per diferents
motius; 16 van fer una donació de plasma i 20 van oferir-se per donar sang per
primera vegada a la seva vida.

Tant l’associació de donants de Girona com el Banc de Sang i Teixits de l’hospital
Josep Trueta de Girona agraeixen a totes les persones que van col·laborar en la
jornada de donació celebrada dissabte a Roses, ja que “han contribuit a aportar la
sang necessària perquè tots els hospitals i clíniques de Catalunya puguin dur a
terme intervencions quirúrgiques, tractaments oncològics, trasplantaments
d’òrgans i d’altres malalties”, han assenyalat des de les dues entitats.

Tot i que Catalunya presenta un dels millors índexs de donació d’Espanya, amb
40,55 donacions per mil habitants i any, encara hi ha molta feina per fer.
L’Organització Mundial de la Salut (OMS) situa el llindar òptim de donació entre les
43 i les 45 donacions per cada mil habitants i any.
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Rosincs i rosinques donant sang el passat dissabte al Teatre Municipal

Les donacions de sang tornen a baixar a
Roses respecte a les dues jornades
anteriors d’enguany
 31/07/2019

119 donacions de sang es van fer a Roses el passat dissabte a la tercera jornada
organitzada pel Banc de Sang i Teixits

L’Associació de Donants de Sang Girona i el Banc de Sang i Teixits va celebrar el
passat dissabte a Roses una jornada de donació de sang, la tercera d’enguany, que
va tenir lloc al Teatre Municipal i que es va emmarcar dins la campanya de donació
especial a l’estiu davant la necessitat d’arribar a les 35.000 donacions durant els
mesos de juliol i agost per atendre tots els malats i accidentats.

I a Roses es van fer un total de 119 donacions de sang una xifra inferior a la
primera jornada que es va celebrar al mes de gener, i també per sota de la segona,
portada a terme al mes d’abril.

En xifres generals van ser un total de 170 persones les que es van apropar fins al
Teatre per fer la seva aportació, de les quals 15 no van poder donar per diferents
motius; 16 van fer una donació de plasma i 20 van oferir-se per donar sang per
primera vegada a la seva vida.

Tant l’associació de donants de Girona com el Banc de Sang i Teixits de l’hospital
Josep Trueta de Girona agraeixen a totes les persones que van col·laborar en la
jornada de donació celebrada dissabte a Roses, ja que “han contribuit a aportar la
sang necessària perquè tots els hospitals i clíniques de Catalunya puguin dur a
terme intervencions quirúrgiques, tractaments oncològics, trasplantaments
d’òrgans i d’altres malalties”, han assenyalat des de les dues entitats.

Tot i que Catalunya presenta un dels millors índexs de donació d’Espanya, amb
40,55 donacions per mil habitants i any, encara hi ha molta feina per fer.
L’Organització Mundial de la Salut (OMS) situa el llindar òptim de donació entre les
43 i les 45 donacions per cada mil habitants i any.
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HOME  ROSES  ENSENYAMENT  L’AJUNTAMENT POSA A PUNT LES ESCOLES PER AL PROPER CURS

Aprofitant l’aturada escolar de les vacances d’estiu, l’Ajuntament de Roses

està realitzant diverses actuacions de millora i manteniment a les escoles

públiques del municipi. Enguany, el centre que tindrà una major inversió

serà l’escola Narcís Monturiol, on s’estan renovant pati, paviment i lavabos,

amb un pressupost total de 66.000 €.

Un any més, l’Àrea d’Ensenyament de l’Ajuntament de Roses aprofita els

períodes vacacionals d’escoles i llars d’infants de la població per a la posada

a punt de les seves instal·lacions de cares a l’inici del nou curs escolar.

Les inversions més important es realitzen aquest any a l’escola Narcís

Monturiol. D’una banda, amb el treballs d’arranjament del pati, que

consisteixen en la millora del sistema de recollida d’aigües pluvials per evitar

basses i acumulació d’aigua i amb la substitució de l’anterior paviment de

sauló per un paviment de ciment igual al de les pistes esportives del recinte.

A l’interior del centre, es renoven totalment els lavabos de la planta baixa i

s’està polint i abrillantant el terra d’aules i espais comuns.

A la resta de centres escolars es realitzen també diverses tasques

d’arranjament, consistents sobretot en treballs de pintura i de manteniment

general per resoldre els desperfectes que l’ús continuat de les instal·lacions

durant el curs poden ocasionar.
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Turistes al pesquer
Catalunya és pionera en legislar sobre pujar turistes a bord d'una barca pesquera, però
no acaba de funcionar; al País Valencià va vent en popa i a les Illes Balears estan

començant

el teu correu electrònic Subscriure'm

Raquel Andrés
01.08.2019 05:30 h. València

Dur turistes a bord de vaixells de pesca, una alternativa rendible per als pescadors |

Cedida

La falta de relleu generacional, l'augment de les despeses, la falta

de peixos a la mar per la contaminació i la sobrepesca o el control

dels preus de venda per part dels intermediaris compliquen cada

dia mes un ofici tradicional, i encara molt artesanal, que és el de

pescador. Per evitar que la barca s'enfonse, cal buscar

oportunitats en altres sectors. Amb l'objectiu d'aconseguir uns

ingressos extres, donar a conéixer una activitat molt desconeguda i

reivindicar el producte local, neix el concepte de pescaturisme,

que invita turistes a pujar a un vaixell i viure en primera persona

una jornada a la mar. A l'arc mediterrani està funcionant de

manera desigual: la pionera fou Catalunya on no acaba de calar i

proven amb altres models, a les Illes Balears naveguen en

bolquers però amb bones expectatives i al País Valencià avança la

seua consolidació.

El pescaturisme neix a Roses, però la
meteorologia de la Costa Brava ho
complica
Catalunya és pionera en crear una legislació que permet integrar

aquesta activitat en les barques de pesca; fa no res, el passat mes

d'abril, es va aprovar un Real Decret que estableix les condicions

per al desenvolupament de la pescaturisme a escala estatal. Unes

exigències que les operadores lamenten que són molt enrevessades

i tarden uns sis mesos a tramitarse, temps que no poden perdre

els pescadors i acostumen a delegar en empreses que

s'encarreguen de gestionarho tot.

Concretament, l'activitat va arrencar a Roses amb diferents

modalitats (xarxa, arrossegament, palangre de fons). Hui ja no

existeix per un motiu principal: el mal temps de la Costa Brava feia

que arribaren a tenir més cancel·lacions que reserves i això suposa

pèrdues (segurs ja pagats, material, etc.).

Des del Patronat de Turisme de Tarragona admeten que "no acaba

de funcionar" l'activitat a Catalunya pel factor de la meteorologia a

la mar, per la renúncia a un espai a les barques i vaixells per portar

turistes i perquè són moltes hores. "És molt difícil", diuen.

Malgrat això, alguns punts com Palamós o Sant Carles de la Ràpita

investiguen amb altres models. Al Baix Empordà inviten a una

jornada de pesca i captura de la reconeguda gamba del Palamós i

al poble del Montsià ofereixen una xicoteta excursió de dues hores

de pesca tradicional de crancs blaus a la Pantena i una altra de

pesca amb les mans a bord d'una golondrina que cala en aigües

poc profundes.

Més info: Turisme sobre un tanc i a cop de destral

Un jove, quinta generació d'una família
de pescadors, impulsa el pescaturisme al
País Valencià
Al País Valencià el pescaturisme s'està enfortint gràcies a la

presència d'una empresa, Trip&Feel. Aquesta activitat ja opera a

Vinaròs, Peníscola, Castelló, Xàbia i Calp; pròximament ho farà a

Gandia, Dénia i El Campello. El fundador, Paco Gracia, és un

gran coneixedor del sector, i no és per a menys: és la quinta

generació d'una família de pescadors i s'ha dedicat directament a la

comercialització del peix.

Paral·lelament va estudiar disseny gràfic i com a projecte de fi de

carrera va idear ajuntar la creativitat amb la pesca; el resultat és

Trip&Feel. Primer va nodrirse de l'experiència del primer país

europeu que va regular aquesta pràctica, Itàlia. A Cagliari

(Sardenya) va fer una "investigació de camp i de mercat" quan a

l'Estat espanyol cap llei permetia encara implantar una empresa

d'aquest tipus.

Va tornar al País Valencià l'any 2016 amb una beca de l'Obra

Social La Caixa i des d'aleshores és "el centre de sinergia entre els

pescadors, les gestions burocràtiques, el muntatge dels projectes,

la comercialització, el màrqueting i la comunicació", explica

Gracia, a qui li agrada dir que impulsa "una empresa social". Es

queden una comissió del 20%, la resta va a parar directament al

pescador.

"Ensenya a saber valorar el peix local i de
proximitat i a poder exigir qualitat"
Conta que la pescaturisme "és un complement econòmic extra per

fer la mateixa feina que sempre, però amb gent que t'acompanya",

és més freqüent en estiu pel millor temps i s'han de "respectar"

els horaris professionals del sector, de dilluns a divendres.

Però l'únic benefici no són els diners: "El pescador que fa pesca

turisme no ho fa per ferse ric, sinó per donar a conéixer el seu

treball i que es veja que fan bones pràctiques; sovint es té una

mala imatge del pescador que no es correspon amb la realitat. És

un ofici molt tradicional que, paradoxalment, es desconeix molt.

Tot ha evolucionat molt ràpidament però aquest sector continua

igual". A més, destaca que té "un impacte educatiu molt alt":

"Ensenya a saber valorar el peix local i de proximitat i a poder

exigir qualitat".

Conta que el perfil més habitual de clients són persones d'entre 30

i 55 anys i un 70% són de l'Estat espanyol, i el 30% estrangers.

Ara bé, Gracia assegura que el turisme familiar són els principals

clients: "Els pares i mares volen mostrar als seus fills que el peix

no es pesca amb una safata de plàstic, que és com el veuen al

supermercat. Es fa de forma artesanal i en un vaixell que treballa

moltes hores. Busquen eixe contacte amb la natura". A la costa

valenciana, funciona.

A les Illes Balears el principal client és
alemany
Solquem el Mediterrani i arribem a les Illes Balears. Ací l'empresa

Pescaturismo, amb seu al ParcBit, gestiona des de fa dos anys 30

embarcacions de diversos ports: Alcúdia, Andratx, Cala Bona,

Cala Ratjada, Can Picafort, Colònia de Sant Jordi, Colònia de Sant

Pere, Palma, Pollença, Porto Cristo, Portocolom, Portopretro i

Sóller. Enguany ha llançat una plataforma web que comercialitza

activitats de pescaturisme i turisme mariner vaixell que

acompanya al dels pescadors d'altres punts com Catalunya, País

Valencià, Múrcia i Galícia. Aspiren a tenir 10 embarcacions per

comunitat autònoma.

En 2018 van oferir un total de 255 excursions a les quals van

participar més de 800 persones, experimentant un creixement d'un

50% respecte al primer exercici i es va cancel·lar el 23% de les

eixides a la mar per les males condicions meteorològiques,

especialment durant els mesos d'octubre i novembre. A les Illes el

principal client és alemany (un 39,36%), tot i que també han rebut

la visita de països com Nova Zelanda, Sudàfrica o Corea del Sud.

"Els pescadors tenen una vida molt dura, treballen des de les 4.30

de la matinada fins a les 2 de la vesprada. Si porten turistes, els

aporten un complement econòmic que els ajuda a no haver de

treballar tantes hores. A més, pescaran menys i això és positiu des

del punt de vida mediambiental", explica el CEO de Pescaturismo,

Pepe Martínez.

T'ha interessat aquest contingut?
Subscriute a VIA Empresa i rebràs al teu correu electrònic les
històries que et connecten amb la innovació, a més d’altres
avantatges exclusius per a subscriptors.
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Turistes al pesquer
Catalunya és pionera en legislar sobre pujar turistes a bord d'una barca pesquera, però
no acaba de funcionar; al País Valencià va vent en popa i a les Illes Balears estan

començant

el teu correu electrònic Subscriure'm

Raquel Andrés
01.08.2019 05:30 h. València

Dur turistes a bord de vaixells de pesca, una alternativa rendible per als pescadors |

Cedida

La falta de relleu generacional, l'augment de les despeses, la falta

de peixos a la mar per la contaminació i la sobrepesca o el control

dels preus de venda per part dels intermediaris compliquen cada

dia mes un ofici tradicional, i encara molt artesanal, que és el de

pescador. Per evitar que la barca s'enfonse, cal buscar

oportunitats en altres sectors. Amb l'objectiu d'aconseguir uns

ingressos extres, donar a conéixer una activitat molt desconeguda i

reivindicar el producte local, neix el concepte de pescaturisme,

que invita turistes a pujar a un vaixell i viure en primera persona

una jornada a la mar. A l'arc mediterrani està funcionant de

manera desigual: la pionera fou Catalunya on no acaba de calar i

proven amb altres models, a les Illes Balears naveguen en

bolquers però amb bones expectatives i al País Valencià avança la

seua consolidació.

El pescaturisme neix a Roses, però la
meteorologia de la Costa Brava ho
complica
Catalunya és pionera en crear una legislació que permet integrar

aquesta activitat en les barques de pesca; fa no res, el passat mes

d'abril, es va aprovar un Real Decret que estableix les condicions

per al desenvolupament de la pescaturisme a escala estatal. Unes

exigències que les operadores lamenten que són molt enrevessades

i tarden uns sis mesos a tramitarse, temps que no poden perdre

els pescadors i acostumen a delegar en empreses que

s'encarreguen de gestionarho tot.

Concretament, l'activitat va arrencar a Roses amb diferents

modalitats (xarxa, arrossegament, palangre de fons). Hui ja no

existeix per un motiu principal: el mal temps de la Costa Brava feia

que arribaren a tenir més cancel·lacions que reserves i això suposa

pèrdues (segurs ja pagats, material, etc.).

Des del Patronat de Turisme de Tarragona admeten que "no acaba

de funcionar" l'activitat a Catalunya pel factor de la meteorologia a

la mar, per la renúncia a un espai a les barques i vaixells per portar

turistes i perquè són moltes hores. "És molt difícil", diuen.

Malgrat això, alguns punts com Palamós o Sant Carles de la Ràpita

investiguen amb altres models. Al Baix Empordà inviten a una

jornada de pesca i captura de la reconeguda gamba del Palamós i

al poble del Montsià ofereixen una xicoteta excursió de dues hores

de pesca tradicional de crancs blaus a la Pantena i una altra de

pesca amb les mans a bord d'una golondrina que cala en aigües

poc profundes.

Més info: Turisme sobre un tanc i a cop de destral

Un jove, quinta generació d'una família
de pescadors, impulsa el pescaturisme al
País Valencià
Al País Valencià el pescaturisme s'està enfortint gràcies a la

presència d'una empresa, Trip&Feel. Aquesta activitat ja opera a

Vinaròs, Peníscola, Castelló, Xàbia i Calp; pròximament ho farà a

Gandia, Dénia i El Campello. El fundador, Paco Gracia, és un

gran coneixedor del sector, i no és per a menys: és la quinta

generació d'una família de pescadors i s'ha dedicat directament a la

comercialització del peix.

Paral·lelament va estudiar disseny gràfic i com a projecte de fi de

carrera va idear ajuntar la creativitat amb la pesca; el resultat és

Trip&Feel. Primer va nodrirse de l'experiència del primer país

europeu que va regular aquesta pràctica, Itàlia. A Cagliari

(Sardenya) va fer una "investigació de camp i de mercat" quan a

l'Estat espanyol cap llei permetia encara implantar una empresa

d'aquest tipus.

Va tornar al País Valencià l'any 2016 amb una beca de l'Obra

Social La Caixa i des d'aleshores és "el centre de sinergia entre els

pescadors, les gestions burocràtiques, el muntatge dels projectes,

la comercialització, el màrqueting i la comunicació", explica

Gracia, a qui li agrada dir que impulsa "una empresa social". Es

queden una comissió del 20%, la resta va a parar directament al

pescador.

"Ensenya a saber valorar el peix local i de
proximitat i a poder exigir qualitat"
Conta que la pescaturisme "és un complement econòmic extra per

fer la mateixa feina que sempre, però amb gent que t'acompanya",

és més freqüent en estiu pel millor temps i s'han de "respectar"

els horaris professionals del sector, de dilluns a divendres.

Però l'únic benefici no són els diners: "El pescador que fa pesca

turisme no ho fa per ferse ric, sinó per donar a conéixer el seu

treball i que es veja que fan bones pràctiques; sovint es té una

mala imatge del pescador que no es correspon amb la realitat. És

un ofici molt tradicional que, paradoxalment, es desconeix molt.

Tot ha evolucionat molt ràpidament però aquest sector continua

igual". A més, destaca que té "un impacte educatiu molt alt":

"Ensenya a saber valorar el peix local i de proximitat i a poder

exigir qualitat".

Conta que el perfil més habitual de clients són persones d'entre 30

i 55 anys i un 70% són de l'Estat espanyol, i el 30% estrangers.

Ara bé, Gracia assegura que el turisme familiar són els principals

clients: "Els pares i mares volen mostrar als seus fills que el peix

no es pesca amb una safata de plàstic, que és com el veuen al

supermercat. Es fa de forma artesanal i en un vaixell que treballa

moltes hores. Busquen eixe contacte amb la natura". A la costa

valenciana, funciona.

A les Illes Balears el principal client és
alemany
Solquem el Mediterrani i arribem a les Illes Balears. Ací l'empresa

Pescaturismo, amb seu al ParcBit, gestiona des de fa dos anys 30

embarcacions de diversos ports: Alcúdia, Andratx, Cala Bona,

Cala Ratjada, Can Picafort, Colònia de Sant Jordi, Colònia de Sant

Pere, Palma, Pollença, Porto Cristo, Portocolom, Portopretro i

Sóller. Enguany ha llançat una plataforma web que comercialitza

activitats de pescaturisme i turisme mariner vaixell que

acompanya al dels pescadors d'altres punts com Catalunya, País

Valencià, Múrcia i Galícia. Aspiren a tenir 10 embarcacions per

comunitat autònoma.

En 2018 van oferir un total de 255 excursions a les quals van

participar més de 800 persones, experimentant un creixement d'un

50% respecte al primer exercici i es va cancel·lar el 23% de les

eixides a la mar per les males condicions meteorològiques,

especialment durant els mesos d'octubre i novembre. A les Illes el

principal client és alemany (un 39,36%), tot i que també han rebut

la visita de països com Nova Zelanda, Sudàfrica o Corea del Sud.

"Els pescadors tenen una vida molt dura, treballen des de les 4.30

de la matinada fins a les 2 de la vesprada. Si porten turistes, els

aporten un complement econòmic que els ajuda a no haver de

treballar tantes hores. A més, pescaran menys i això és positiu des

del punt de vida mediambiental", explica el CEO de Pescaturismo,

Pepe Martínez.
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Turistes al pesquer
Catalunya és pionera en legislar sobre pujar turistes a bord d'una barca pesquera, però
no acaba de funcionar; al País Valencià va vent en popa i a les Illes Balears estan

començant

el teu correu electrònic Subscriure'm

Raquel Andrés
01.08.2019 05:30 h. València

Dur turistes a bord de vaixells de pesca, una alternativa rendible per als pescadors |

Cedida

La falta de relleu generacional, l'augment de les despeses, la falta

de peixos a la mar per la contaminació i la sobrepesca o el control

dels preus de venda per part dels intermediaris compliquen cada

dia mes un ofici tradicional, i encara molt artesanal, que és el de

pescador. Per evitar que la barca s'enfonse, cal buscar

oportunitats en altres sectors. Amb l'objectiu d'aconseguir uns

ingressos extres, donar a conéixer una activitat molt desconeguda i

reivindicar el producte local, neix el concepte de pescaturisme,

que invita turistes a pujar a un vaixell i viure en primera persona

una jornada a la mar. A l'arc mediterrani està funcionant de

manera desigual: la pionera fou Catalunya on no acaba de calar i

proven amb altres models, a les Illes Balears naveguen en

bolquers però amb bones expectatives i al País Valencià avança la

seua consolidació.

El pescaturisme neix a Roses, però la
meteorologia de la Costa Brava ho
complica
Catalunya és pionera en crear una legislació que permet integrar

aquesta activitat en les barques de pesca; fa no res, el passat mes

d'abril, es va aprovar un Real Decret que estableix les condicions

per al desenvolupament de la pescaturisme a escala estatal. Unes

exigències que les operadores lamenten que són molt enrevessades

i tarden uns sis mesos a tramitarse, temps que no poden perdre

els pescadors i acostumen a delegar en empreses que

s'encarreguen de gestionarho tot.

Concretament, l'activitat va arrencar a Roses amb diferents

modalitats (xarxa, arrossegament, palangre de fons). Hui ja no

existeix per un motiu principal: el mal temps de la Costa Brava feia

que arribaren a tenir més cancel·lacions que reserves i això suposa

pèrdues (segurs ja pagats, material, etc.).

Des del Patronat de Turisme de Tarragona admeten que "no acaba

de funcionar" l'activitat a Catalunya pel factor de la meteorologia a

la mar, per la renúncia a un espai a les barques i vaixells per portar

turistes i perquè són moltes hores. "És molt difícil", diuen.

Malgrat això, alguns punts com Palamós o Sant Carles de la Ràpita

investiguen amb altres models. Al Baix Empordà inviten a una

jornada de pesca i captura de la reconeguda gamba del Palamós i

al poble del Montsià ofereixen una xicoteta excursió de dues hores

de pesca tradicional de crancs blaus a la Pantena i una altra de

pesca amb les mans a bord d'una golondrina que cala en aigües

poc profundes.

Més info: Turisme sobre un tanc i a cop de destral

Un jove, quinta generació d'una família
de pescadors, impulsa el pescaturisme al
País Valencià
Al País Valencià el pescaturisme s'està enfortint gràcies a la

presència d'una empresa, Trip&Feel. Aquesta activitat ja opera a

Vinaròs, Peníscola, Castelló, Xàbia i Calp; pròximament ho farà a

Gandia, Dénia i El Campello. El fundador, Paco Gracia, és un

gran coneixedor del sector, i no és per a menys: és la quinta

generació d'una família de pescadors i s'ha dedicat directament a la

comercialització del peix.

Paral·lelament va estudiar disseny gràfic i com a projecte de fi de

carrera va idear ajuntar la creativitat amb la pesca; el resultat és

Trip&Feel. Primer va nodrirse de l'experiència del primer país

europeu que va regular aquesta pràctica, Itàlia. A Cagliari

(Sardenya) va fer una "investigació de camp i de mercat" quan a

l'Estat espanyol cap llei permetia encara implantar una empresa

d'aquest tipus.

Va tornar al País Valencià l'any 2016 amb una beca de l'Obra

Social La Caixa i des d'aleshores és "el centre de sinergia entre els

pescadors, les gestions burocràtiques, el muntatge dels projectes,

la comercialització, el màrqueting i la comunicació", explica

Gracia, a qui li agrada dir que impulsa "una empresa social". Es

queden una comissió del 20%, la resta va a parar directament al

pescador.

"Ensenya a saber valorar el peix local i de
proximitat i a poder exigir qualitat"
Conta que la pescaturisme "és un complement econòmic extra per

fer la mateixa feina que sempre, però amb gent que t'acompanya",

és més freqüent en estiu pel millor temps i s'han de "respectar"

els horaris professionals del sector, de dilluns a divendres.

Però l'únic benefici no són els diners: "El pescador que fa pesca

turisme no ho fa per ferse ric, sinó per donar a conéixer el seu

treball i que es veja que fan bones pràctiques; sovint es té una

mala imatge del pescador que no es correspon amb la realitat. És

un ofici molt tradicional que, paradoxalment, es desconeix molt.

Tot ha evolucionat molt ràpidament però aquest sector continua

igual". A més, destaca que té "un impacte educatiu molt alt":

"Ensenya a saber valorar el peix local i de proximitat i a poder

exigir qualitat".

Conta que el perfil més habitual de clients són persones d'entre 30

i 55 anys i un 70% són de l'Estat espanyol, i el 30% estrangers.

Ara bé, Gracia assegura que el turisme familiar són els principals

clients: "Els pares i mares volen mostrar als seus fills que el peix

no es pesca amb una safata de plàstic, que és com el veuen al

supermercat. Es fa de forma artesanal i en un vaixell que treballa

moltes hores. Busquen eixe contacte amb la natura". A la costa

valenciana, funciona.

A les Illes Balears el principal client és
alemany
Solquem el Mediterrani i arribem a les Illes Balears. Ací l'empresa

Pescaturismo, amb seu al ParcBit, gestiona des de fa dos anys 30

embarcacions de diversos ports: Alcúdia, Andratx, Cala Bona,

Cala Ratjada, Can Picafort, Colònia de Sant Jordi, Colònia de Sant

Pere, Palma, Pollença, Porto Cristo, Portocolom, Portopretro i

Sóller. Enguany ha llançat una plataforma web que comercialitza

activitats de pescaturisme i turisme mariner vaixell que

acompanya al dels pescadors d'altres punts com Catalunya, País

Valencià, Múrcia i Galícia. Aspiren a tenir 10 embarcacions per

comunitat autònoma.

En 2018 van oferir un total de 255 excursions a les quals van

participar més de 800 persones, experimentant un creixement d'un

50% respecte al primer exercici i es va cancel·lar el 23% de les

eixides a la mar per les males condicions meteorològiques,

especialment durant els mesos d'octubre i novembre. A les Illes el

principal client és alemany (un 39,36%), tot i que també han rebut

la visita de països com Nova Zelanda, Sudàfrica o Corea del Sud.

"Els pescadors tenen una vida molt dura, treballen des de les 4.30

de la matinada fins a les 2 de la vesprada. Si porten turistes, els

aporten un complement econòmic que els ajuda a no haver de

treballar tantes hores. A més, pescaran menys i això és positiu des

del punt de vida mediambiental", explica el CEO de Pescaturismo,

Pepe Martínez.

T'ha interessat aquest contingut?
Subscriute a VIA Empresa i rebràs al teu correu electrònic les
històries que et connecten amb la innovació, a més d’altres
avantatges exclusius per a subscriptors.
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Turistes al pesquer
Catalunya és pionera en legislar sobre pujar turistes a bord d'una barca pesquera, però
no acaba de funcionar; al País Valencià va vent en popa i a les Illes Balears estan

començant

el teu correu electrònic Subscriure'm

Raquel Andrés
01.08.2019 05:30 h. València

Dur turistes a bord de vaixells de pesca, una alternativa rendible per als pescadors |

Cedida

La falta de relleu generacional, l'augment de les despeses, la falta

de peixos a la mar per la contaminació i la sobrepesca o el control

dels preus de venda per part dels intermediaris compliquen cada

dia mes un ofici tradicional, i encara molt artesanal, que és el de

pescador. Per evitar que la barca s'enfonse, cal buscar

oportunitats en altres sectors. Amb l'objectiu d'aconseguir uns

ingressos extres, donar a conéixer una activitat molt desconeguda i

reivindicar el producte local, neix el concepte de pescaturisme,

que invita turistes a pujar a un vaixell i viure en primera persona

una jornada a la mar. A l'arc mediterrani està funcionant de

manera desigual: la pionera fou Catalunya on no acaba de calar i

proven amb altres models, a les Illes Balears naveguen en

bolquers però amb bones expectatives i al País Valencià avança la

seua consolidació.

El pescaturisme neix a Roses, però la
meteorologia de la Costa Brava ho
complica
Catalunya és pionera en crear una legislació que permet integrar

aquesta activitat en les barques de pesca; fa no res, el passat mes

d'abril, es va aprovar un Real Decret que estableix les condicions

per al desenvolupament de la pescaturisme a escala estatal. Unes

exigències que les operadores lamenten que són molt enrevessades

i tarden uns sis mesos a tramitarse, temps que no poden perdre

els pescadors i acostumen a delegar en empreses que

s'encarreguen de gestionarho tot.

Concretament, l'activitat va arrencar a Roses amb diferents

modalitats (xarxa, arrossegament, palangre de fons). Hui ja no

existeix per un motiu principal: el mal temps de la Costa Brava feia

que arribaren a tenir més cancel·lacions que reserves i això suposa

pèrdues (segurs ja pagats, material, etc.).

Des del Patronat de Turisme de Tarragona admeten que "no acaba

de funcionar" l'activitat a Catalunya pel factor de la meteorologia a

la mar, per la renúncia a un espai a les barques i vaixells per portar

turistes i perquè són moltes hores. "És molt difícil", diuen.

Malgrat això, alguns punts com Palamós o Sant Carles de la Ràpita

investiguen amb altres models. Al Baix Empordà inviten a una

jornada de pesca i captura de la reconeguda gamba del Palamós i

al poble del Montsià ofereixen una xicoteta excursió de dues hores

de pesca tradicional de crancs blaus a la Pantena i una altra de

pesca amb les mans a bord d'una golondrina que cala en aigües

poc profundes.

Més info: Turisme sobre un tanc i a cop de destral

Un jove, quinta generació d'una família
de pescadors, impulsa el pescaturisme al
País Valencià
Al País Valencià el pescaturisme s'està enfortint gràcies a la

presència d'una empresa, Trip&Feel. Aquesta activitat ja opera a

Vinaròs, Peníscola, Castelló, Xàbia i Calp; pròximament ho farà a

Gandia, Dénia i El Campello. El fundador, Paco Gracia, és un

gran coneixedor del sector, i no és per a menys: és la quinta

generació d'una família de pescadors i s'ha dedicat directament a la

comercialització del peix.

Paral·lelament va estudiar disseny gràfic i com a projecte de fi de

carrera va idear ajuntar la creativitat amb la pesca; el resultat és

Trip&Feel. Primer va nodrirse de l'experiència del primer país

europeu que va regular aquesta pràctica, Itàlia. A Cagliari

(Sardenya) va fer una "investigació de camp i de mercat" quan a

l'Estat espanyol cap llei permetia encara implantar una empresa

d'aquest tipus.

Va tornar al País Valencià l'any 2016 amb una beca de l'Obra

Social La Caixa i des d'aleshores és "el centre de sinergia entre els

pescadors, les gestions burocràtiques, el muntatge dels projectes,

la comercialització, el màrqueting i la comunicació", explica

Gracia, a qui li agrada dir que impulsa "una empresa social". Es

queden una comissió del 20%, la resta va a parar directament al

pescador.

"Ensenya a saber valorar el peix local i de
proximitat i a poder exigir qualitat"
Conta que la pescaturisme "és un complement econòmic extra per

fer la mateixa feina que sempre, però amb gent que t'acompanya",

és més freqüent en estiu pel millor temps i s'han de "respectar"

els horaris professionals del sector, de dilluns a divendres.

Però l'únic benefici no són els diners: "El pescador que fa pesca

turisme no ho fa per ferse ric, sinó per donar a conéixer el seu

treball i que es veja que fan bones pràctiques; sovint es té una

mala imatge del pescador que no es correspon amb la realitat. És

un ofici molt tradicional que, paradoxalment, es desconeix molt.

Tot ha evolucionat molt ràpidament però aquest sector continua

igual". A més, destaca que té "un impacte educatiu molt alt":

"Ensenya a saber valorar el peix local i de proximitat i a poder

exigir qualitat".

Conta que el perfil més habitual de clients són persones d'entre 30

i 55 anys i un 70% són de l'Estat espanyol, i el 30% estrangers.

Ara bé, Gracia assegura que el turisme familiar són els principals

clients: "Els pares i mares volen mostrar als seus fills que el peix

no es pesca amb una safata de plàstic, que és com el veuen al

supermercat. Es fa de forma artesanal i en un vaixell que treballa

moltes hores. Busquen eixe contacte amb la natura". A la costa

valenciana, funciona.

A les Illes Balears el principal client és
alemany
Solquem el Mediterrani i arribem a les Illes Balears. Ací l'empresa

Pescaturismo, amb seu al ParcBit, gestiona des de fa dos anys 30

embarcacions de diversos ports: Alcúdia, Andratx, Cala Bona,

Cala Ratjada, Can Picafort, Colònia de Sant Jordi, Colònia de Sant

Pere, Palma, Pollença, Porto Cristo, Portocolom, Portopretro i

Sóller. Enguany ha llançat una plataforma web que comercialitza

activitats de pescaturisme i turisme mariner vaixell que

acompanya al dels pescadors d'altres punts com Catalunya, País

Valencià, Múrcia i Galícia. Aspiren a tenir 10 embarcacions per

comunitat autònoma.

En 2018 van oferir un total de 255 excursions a les quals van

participar més de 800 persones, experimentant un creixement d'un

50% respecte al primer exercici i es va cancel·lar el 23% de les

eixides a la mar per les males condicions meteorològiques,

especialment durant els mesos d'octubre i novembre. A les Illes el

principal client és alemany (un 39,36%), tot i que també han rebut

la visita de països com Nova Zelanda, Sudàfrica o Corea del Sud.

"Els pescadors tenen una vida molt dura, treballen des de les 4.30

de la matinada fins a les 2 de la vesprada. Si porten turistes, els

aporten un complement econòmic que els ajuda a no haver de

treballar tantes hores. A més, pescaran menys i això és positiu des

del punt de vida mediambiental", explica el CEO de Pescaturismo,

Pepe Martínez.
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